

မြန်မာ - ကချင် ခရစ်ယာန်များ ကြောက်ရွံ့ ခဲ့သည့် "ပျောက်ကွယ်သွားခြင်း"

ယခုလက်ရှိမည်သည့်နေရာတွင်ရောက်ရှိနေပြီးမည်သို့ နေထိုင်နေရသည်ကို အရေးပေါ်အစီရင်ခံတင်ပြပေးရန်၊ UN ၏ကျွမ်းကျင်သူများ နှင့်တွေ့ ခွင့်ပေးရန်

(ရန်ကုန်၊ ဇန်နဝါရီလ ၁၇ရက်၊ ၂၀၁၇) - မြန်မာအစိုးရအနေဖြင့် ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းတွင်ပျောက်ဆုံးသွားသည်ဟုဆိုကာ လျှို့ဝှက်စွာထိန်းသိမ်းထားသည့် ကချင်တိုင်းရင်းသား နှစ်ခြင်းခေါင်းဆောင် ဦး၏ ယခုလက်ရှိအချိန်တွင်ရောက်ရှိနေသည့်နေရာ၊ ရှင်သန်နေထိုင်နေရသည့်အခြေအနေများနှင့် ပါတ်သက်သော သတင်းအချက်အလက်များကို အမြန်ဆုံးအရေးပေါ်ဖော်ပြပေးရန် လူ့ အခွင့် အရေးစောင့်ကြည့်သည့်အဖွဲ့ နှင့် Fortify Rights မှယနေ့ ပြောလိုက်ပါသည်။ မြန်မာစစ်တပ်မှ လေကြောင်း တိုက်ခိုက်မှုပြုလုပ်ခဲ့ရာမှ ကက်သလစ်ဘုရားကျောင်းတကျောင်းအား ဆိုးရွားစွာထိခိုက်ပျက်ဆီးစေခဲ့ခြင်းအပေါ် မှတ်တမ်းတင်ခဲ့သည့်သတင်း ထောက်များကို အကူအညီပေးခဲ့သော Langjaw Gam Seng, ဥက္ကဋ္ဌ နှင့် Dumdaw Nawng Lat ဧကွန်တို့ ကိုဒီဇင်ဘာလ ၂၄ရက် ၂၀၁၆ တွင် စစ်အခြေချစခန်းသို့ သွားခဲ့စဉ် နောက်ဆုံးတွေ့ ရခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုသို့ ပျောက်ဆုံးသွားခဲ့ခြင်းက ထိုသူဦး နှင့် ထိုအဖြစ်အပျက်ကိုတွေ့ မြင်ခဲ့သူမျက်မြင်သက်သေဦးတို့ ၏လုံခြုံရေး အတွက် အလွန်စိုးရိမ်ဖွယ်ဖြစ်စေခဲ့ကြောင်းကို ထိုအဖွဲ့ အစည်း ၂ခုမှပြောပြခဲ့ပါသည်။ မြန်မာအစိုးရနှင့် စစ်တပ်သည် ဤအကြောင်းအရာများကို အမြန်ဆုံးကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းသင့်ပြီး ကုလသမဂ္ဂလူ့ အခွင့်အရေးကျွမ်းကျင်သူများ လာရောက်လည်ပတ်ခြင်းကိုခွင့်ပြုကာ ထိုနေရာများသို့ လည်ပတ်ခွင့်ပေးရမည်ဖြစ်သည်။

"ခရစ်ယာန်ခေါင်းဆောင် ၂ယောက် ဒီလိုသိသိသာသာ ပျောက်သွားတာဟာ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းကအကြမ်းဖက်မှုတွေနဲ့ ကြောက်ရွံ့ မှုကိုပိုပြီး မြင့်မားအောင်ဖန်တီးပေးနေတယ်"ဟု Fortify Rights ၏စီမံခန့် ခွဲရေးအုပ်ချုပ်ရေးမှူး Matthew Smithမှပြောခဲ့ပါသည်။ "အစိုးရကဒီအမှုအတွက်အမြန်ဆုံး အရေးပေါ်စုံစမ်းစစ်ဆေးမှု တွေလုပ်သင့်တယ် ပြီးတော့ သတင်းပေးနိုင်တဲ့သူတွေရဲ့ လုံခြုံ ရေးကိုသေသေချာချာလုပ်ပေးရမယ်"

ဒီဇင်ဘာလ ၂၄ရက်နေ့ ညနေ ၅း၃၀ အချိန်တွင် မုန်းကိုး မြို့ ရှိ ကချင်နှစ်ခြင်းအသင်းချုပ် (KBC)၏လူငယ်ခေါင်းဆောင်ဖြစ်သူ Langjaw Gam Seng သည် မြန်မာစစ်တပ်မှဖြစ်သည်ဟုပြောလာသူတဦးထံမှဖုန်းခေါ်ခြင်းခံခဲ့ရပါသည်ဟု ပြောပြချက်များအရ သိရှိရပါသည်။ ဖုန်းခေါ်သူမှမြန်မာ-တရုတ်နယ်စပ် မူဆယ်မြို့ နယ်တွင် ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်ခြင်းခံထားရသူများအားလွှတ်ပေးသည့်အခါ ထိုသူများလိုအပ်သည့်အကူအညီပေးရန် Langjaw Gam Sengနှင့် တဝမ်း ကွဲတော်စပ်သူ (KBC) ၏လက်ထောက်သင်းအုပ်ဆရာ Dumdaw Nawng Lat တို့ အား ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်း Mong Koမြို့ တွင်အခြေချသည့် ဗျူဟာကုန်း စစ်စခန်းသို့ လာရန်ပြောခဲ့ပါသည်။ ဒေသခံပြည်သူများမှထိုသူဦးတို့ အား မြန်မာစစ်တပ် တပ်ရင်းနံပါတ် ၉၉နှင့် ၅၅ တို့ တည်ရှိသည့် ဗျူဟာကုန်းသို့ မော်တော်ဆိုက်ကယ်ဖြင့်သွားခဲ့သည်ကို ထိုညနေတွင်နောက်ဆုံးတွေ့ခဲ့ရပါသည်။

ဇန်နဝါရီလ ၃ရက်နေ့ တွင် (KBC) ၏ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် သူတို့ ၏မိသားစုဝင်များမှ မူဆယ်မြို့ နယ် မြို့ မရဲစခန်းတွင် လူပျောက်တိုင်ကြားကာအမှုဖွင့်ခဲ့ပါသည်။ Langjaw Gam Seng နှင့် Dumdaw Nawng Lat တို့ ရောက်ရှိနေသည့်နေရာ နှင့်ပတ်သက်သည့်သတင်းအချက်အလက်များကိုနယ်စပ် အစိုးရအာဏာပိုင်များထံတွင် ထပ်ကာတလဲလဲ မေးမြန်းစုံစမ်းခဲ့သော်လည်း မအောင်မြင်ခဲ့ပါ။

ထို့ နောက်တွင် အစိုးရမှစစ်တပ်သည်ထိုသူ ဦးအားဖမ်းဆီးထားခြင်း မဟုတ်ကြောင်းငြင်းဆိုခဲ့ပါသည်။ ဇန်နဝါရီလ ၁၀ရက်နေ့ တွင် သမ္မတရေးရာဆိုင်ရာပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဇော်ဌေးမှ "အောက်ခြေကပေးလာတဲ့အစီရင်ခံချက်တွေအရ သူတို့ ကိုခေါ်ဆောင်သွားတာ စစ်တပ်ကမဟုတ်ပါဘူး ကချင်လွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (KIA)ကပါ"ဟု ပြောခဲ့ပါသည်။ သို့သော်လည်း သူအခြေပြု လျှောက်တင်ကာ အခိုင်အမာပြောကြားခဲ့သည့် အရာများနှင့်ပတ်သက်သည့်နောက်ဆက်တွဲ သတင်းအချက်အလက်များကို ဖော်ပြပေး ခဲ့ခြင်း မရှိခဲ့ပါ။

"ဒီလူ ၂ယောက်ပျောက်သွားရတာနဲ့ ပတ်သက်ပြီးစစ်တပ်ကအရေးကြီးတဲ့မေးခွန်းတချို့ အတွက်အဖြေပေးရလိမ့်မယ်"ဟု လူ့ အခွင့် အရေးစောင့်ကြည့်သည့်အဖွဲ့ မှအာရှကာကွယ်ရေးဒါရိုက်တာ Phil Robertsonမှပြောခဲ့ပါသည်။ "ဒီအမှုဟာ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်

အတွက်အရေးကြီးတယ် ပြီးတော့အရပ်သား အစိုးရအာဏာပိုင်တွေကို စစ်တပ်ဖက်ကပူးပေါင်းပါဝင် လုပ်ဆောင်ဖို့ အတွက် ငြင်းပယ် နေတဲ့အပေါ် အခြားအစိုးရခေါင်းဆောင်တွေကပူးပေါင်းလုပ်ဆောင် ဖို့ တောင်းဆိုရမယ်”

ပျောက်ဆုံးမှုမဖြစ်မှီအစောပိုင်းအချိန်တွင် နီဝင်ဘာလနှင့်ဒီဇင်ဘာလများအတွင်းမြန်မာစစ်တပ်နှင့်အစိုးရမဟုတ်သည့်တိုင်းရင်းသား လက်နက်ကိုင် အဖွဲ့ ၄ ဖွဲ့ ပေါင်းစည်းထားသည့် မြောက်ပိုင်း ညီအကိုများမဟာမိတ် (NBA) တို့ တိုက်ခိုက်နေသည့်အချိန်အတွင်း Mong Ko မြို့နယ်ရှိ အရပ်သားများနေထိုင်သည့် အဆောက်အအုံများ ပျက်ဆီးသွားခဲ့ခြင်းကို သတင်းထောက်များမှ မှတ်တမ်းတင် ရန် Langjaw Gam Seng နှင့် Dumdaw Nawng Lat တို့ မှအကူအညီပေးခဲ့ပါသည်။ ဒီဇင်ဘာလ ၃ ရက်နေ့တွင် ဧရာဝတီမှ သတင်းထောက်သည် ဘာသာရေးခေါင်းဆောင် ဦး၏အကူအညီဖြင့်မြန်မာစစ်တပ်၏လေကြောင်းဖြင့်ပေးကြိုတိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ဆိုးရွားပျက်ဆီးသွားသည့် Mong Ko မြို့နယ်ရှိ St. Francis Xavier ကက်သလစ် ဘုရားကျောင်းအား ဓာတ်ပုံရိုက်ယူခဲ့ပါသည်။ နောက်ပိုင်းတွင် Mong Ko မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးရုံးမှ ထိုသတင်းထောက်အားဆက်သွယ်ကာ ရိုက်ယူခဲ့သည့် ဘုရားကျောင်းဓာတ်ပုံများ ကိုပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခြင်း မပြုလုပ်ရန်ပြောခဲ့ပါသည်။ သို့သော်လည်း ရက်အနည်းငယ်ကြာသည့် နောက်တွင် ထိုဓာတ်ပုံများသည် online ပေါ်တွင်ဖော်ပြလာပါသည်။

ဒီဇင်ဘာလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် မြန်မာ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ထိုဘုရားကျောင်းပျက်ဆီးမှုသည် စစ်တပ်၏လေကြောင်းဖြင့်တိုက် ခိုက်ခဲ့ခြင်းကြောင့်မဟုတ်ကြောင်းငြင်းဆိုသည့် ထုတ်ပြန်ချက်ကို ထုတ်ဝေခဲ့ပြီး၊ ထိုသတင်းများသည် “လုပ်ကြံပြောဆိုသည့်သတင်း” သာဖြစ်ကြောင်းပြောခဲ့ပါသည်။ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ “သူပုန်များ”မှ ဘုရားကျောင်းအတွင်း ပေါက်ကွဲစေသည့်အရာများနှင့် ခဲယမ်းမီးကျောက်များ ကိုဖွတ်ထားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အခိုင်အမာပြောခဲ့ပါသည်။

ဒီဇင်ဘာလရက်နေ့ တွင် မြန်မာစစ်တပ်မှဘုရားကျောင်း၏အဖွဲ့ ဝင်များကိုရှေ့ တန်းကင်းစခန်းသို့ ဆင့်ခေါ်ကာပုံးကြဲခြင်းအတွက် တာဝန်ရှိကြောင်းပြောဆိုခဲ့ပြီး ဘုရားကျောင်းပြန်လည်တည်ဆောက်ပေးရန် သဘောတူညီခဲ့ကြောင်းကိုကက်သလစ် ဘုန်းတော်ကြီး Philip Za Hawng မှ စာတစောင်ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါသည်။ ဘုန်းတော်ကြီး Za Hawng မှ ဘုရားကျောင်းသည် “အစိုးရ စစ်လေယာဉ်များ လေကြောင်းဖြင့် တကြိမ်ထက်မက တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ဆိုးရွားစွာပျက်ဆီးခဲ့ရကြောင်း”နှင့် ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ပြောဆို အကြံပြုခဲ့သည့် ဘုရားကျောင်းအတွင်း လက်နက်များ “သိုလှောင်ခဲ့ခြင်း”ကြောင့် ပျက်ဆီးခဲ့ရသည်ဆိုသောအချက်ကို ငြင်းပယ်ခဲ့ပြီး ထိုပြောဆိုအကြံပြုချက်ကြောင့် ဘုရားကျောင်းသည် “သူပုန်များ”နှင့် “ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်” နေသည်ဟု ပြည်သူများကယုံကြည် ကာကြောက်ရွံ့ စေပါသည်။

ကုလသမဂ္ဂ၏ လူ့အခွင့်အရေးအပေါ်အထူးပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ Yanghee Lee မှ ရှမ်းပြည်နယ်အတွင်းရှိ ပဋိပက္ခ ဖြစ်နေသည့် နေရာများသို့ ၁၂ ရက်တာ ဝင်ရောက်ကာစောင့် ကြည့် စစ်ဆေးရန် အစိုးရမှ ဝင်ခွင့်ကို ငြင်းပယ်ခဲ့ပါသည်။

လူ့ အခွင့်အရေးစောင့်ကြည့်သည့်အဖွဲ့ နှင့် Fortify Rights တို့ မှ အစိုးရအား Lee နှင့် အခြားသော လူ့ အခွင့်အရေးစောင့်ကြည့်သူ များကို ထိန်းချုပ်ကန့် သတ်ခြင်းမရှိဘဲ ရှမ်းပြည်နယ်တွင်းရှိ ပဋိပက္ခဖြစ်နေသည့် နေရာများသို့ ဝင်ရောက်ခွင့်ပေးရန်တောင်းဆို လိုက်ပါသည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာဥပဒေအောက်တွင် အစိုးရ အရာရှိများ (သို့) ကိုယ်စားလှယ်များမှ တစ်စုံတစ်ဦးအားဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်ပြီး ထိုသူ အားလွတ်လပ်ခွင့်လုံလောက်စွာ မပေးခြင်းကိုလက်ခံရန် ငြင်းဆိုခြင်း (သို့) သူတို့၏ ကံကြမ္မာ (သို့) သူတို့ မည်သည့်နေရာတွင်ရှိ နေသည်ကို ဖုံးကွယ်ထားသည့်အခါ ပျောက်ဆုံးသွားသည်ဟုဆိုကာလျှို့ဝှက်စွာ ထိန်းချုပ်ထားခြင်း ဖြစ်ပေါ်လာပြီး ထိုသို့ ဖြစ်လာခြင်းက ထိုသူများကိုအကာအကွယ်ပေးသည့် ဥပဒေ၏အပြင်တွင် ထားလိုက်ခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ တဖက်သက်စွာဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်ခြင်း၊ ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်စွာညှင်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်း၊ လူသားမဆန်စွာဆက်ဆံခြင်း သို့ မဟုတ် သိက္ခာချသည့်ဆက်ဆံမှုပုံစံနှင့် ဥပဒေကိုကျော်၍သတ်ဖြတ်ခြင်းတို့အပါအဝင် လျှို့ဝှက်စွာထိန်းသိမ်းထားခြင်းသည် အပြည်ပြည်ဥပဒေ အောက်မှ အကာအကွယ်ပေးသည့် အခွင့်အရေးများစွာကို ချိုးဖောက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ အစိုးရသည် လျှို့ဝှက်စွာ ထိန်းသိမ်းထားခြင်းအတွက် တရားဝင်စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများအား အပြည့်အဝနှင့် မျှတမှုရှိစွာ တာဝန်ယူခိုင်းရန် အခွင့်ရှိပါသည်။

ကချင်နှင့် ရှမ်းပြည်နယ်များတွင် ဇွန်လ ၂၀၁၁မှစတင်ကာပဋိပက္ခတိုက်ပွဲများပိုမိုပြင်းထန်ခဲ့ပါသည်။ နိုဝင်ဘာလ ၂၀မှ ဒီဇင်ဘာလ၄ ရက်နေ့ အတွင်းတွင် Mong Koမြို့နယ်တွင် တိုက်ခိုက်မှုများ ပိုမိုမြင့်တက်ခဲ့ပါသည်။ နိုဝင်ဘာလ၂၀ရက်နေ့ တွင် ကချင်လွတ်မြောက်ရေးတပ်မတော်၊ မြန်မာအမျိုးသား ဒီမိုကရက်တစ်မဟာမိတ်တပ်မတော်၊ တအာန်းအမျိုးသားလွတ်မြောက်ရေး တပ်မတော် (TNLA)နှင့် ရခိုင်တပ်မတော်တို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားသည့် မြောက်ပိုင်းညီအကိုများမဟာမိတ် (BNA) သည် Mong Ko မြို့နယ် ရဲများအား တိုက်ခိုက်မှုများပြုလုပ်ခဲ့ပြီး အနီးအနားရှိ အရပ်သားများရှိသည့်နေရာများသို့ ဦးတည်ချက်မရှိသည့် မော်တာကျည်ဆန်များဖြင့်ပစ်ခတ်ခဲ့သည်ဟုသိရှိရပါသည်။ ထိုတိုက်ခိုက်မှုများမှ အရပ်သား၁၀ဦးသေဆုံးခဲ့သည်ဟု မြန်မာအစိုးရမှ ဖော်ပြခဲ့သော်လည်း ထိုပြောကြားချက်ကို အတည်ပြု၍မရပါ။ ဒီဇင်ဘာလအစောပိုင်းတွင် စစ်တပ်မှ ဟယ်လီကော်ပတာတိုက်ယာဉ်များနှင့် စစ်လေယာဉ်များဖြင့်လေကြောင်းဖြင့်တိုက်ခိုက်ခြင်းအပြင် အမြောက်များဖြင့်ပြင်းထန်စွာတိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်း မလုပ်မီ BNA မှ Mong Ko မြို့ကို ရက်အနည်းငယ်ကြာထိန်းသိမ်းထားခဲ့ပါသည်။

နှစ်ပေါင်းများစွာကချင်နှင့်ရှမ်းပြည်နယ်ရှိ အရပ်ဖက်လူ့ အသိုင်းအဝိုင်းအဖွဲ့အစည်းများမှ မြန်မာစစ်တပ်အင်အားစုများမှ ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းနှင့် ကချင်ပြည်နယ်တို့တွင် မတရားသတ်ဖြတ်ခြင်းများ၊ နှိပ်စက်ညှဉ်းပန်းမှုများ၊ အတင်းအဓမ္မပြုကျင့်ခြင်း၊ အတင်းအကျပ်ခိုင်းစေခြင်းနှင့် အခြားသော နှိပ်စက်ခြင်းများကို မှတ်တမ်းတင်ထားခဲ့ပါသည်။ ၂၀၁၄ခုနှစ်တွင် Fortify Rights မှ ဇွန်လ ၂၀၁၁ခုနှစ်မှ ဧပြီလ ၂၀၁၄ခုနှစ်အတွင်းပြည်သူလူထု ၆၀ကျော်အားအစိုးရအင်အားစုများမှ ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်းကို စနစ်တကျ အသုံးပြုခြင်းနှင့် အခြားသောရက်စက်ကြမ်းကြုတ်မှုများ၊ လူမဆန်မှုများနှင့် သိက္ခာချသည့် ဆက်ဆံမှုပုံစံ (သို့) အပြစ်ပေးခြင်းများကိုမှတ်တမ်းတင်ထားခဲ့ပါသည်။ ၂၀၁၂ခုနှစ်တွင် လူ့အခွင့်အရေးစောင့်ကြည့်သည့်အဖွဲ့ မှ စစ်သားများ မည်သို့ ကချင်ရွာများကိုတိုက်ခိုက်ခဲ့ပုံ၊ အိုးအိမ်များကိုပျက်ဆီးခဲ့ပုံ၊ ပိုင်ဆိုင်သည့်ပစ္စည်းများကို လုယက်ခဲ့ပုံနှင့် ထောင်သောင်းမကသောပြည်သူများကို အိုးမဲ့အိမ်မဲ့အခြေအနေသို့ အတင်းအကျပ်ရောက်စေခဲ့ပုံများကို မှတ်တမ်းတင်ထားခဲ့ပါသည်။

ဇန်နဝါရီလ ၂၀ရက်နေ့ ၂၀၁၅ခုနှစ်တွင် ကချင်နှစ်ခြင်းအသင်းချုပ်၏ အမျိုးသမီးဆရာမ ဦးဖြစ်သည့် Maran Lu Ra ၁၉နှစ် နှင့် Tangbau Khawn Nan Tsin ၂၀နှစ်တို့၏ ခန္ဓာကိုယ်များကို ရှမ်းပြည်နယ်မြောက်ပိုင်းရှိ Kaungkhaရွာ တွင်သူတို့ အတူတကွပေါင်း၍နေထိုင်သည့် အခန်းထဲတွင် ရှာဖွေတွေ့ရှိခဲ့ပါသည်။ နောက်ပိုင်းတွင်မြန်မာစစ်တပ်မှ ထိုသတ်ဖြတ်မှုတွင် စစ်တပ်မှပါဝင်ခဲ့ သည်ဆိုသည့် စွပ်စွဲချက်ပြုလုပ်သူ မည်သူမဆိုကို တရားဥပဒေနှင့်အညီအရေးယူမည်ဟုခြိမ်းခြောက်ခဲ့ပါသည်။ ဇန်နဝါရီလ ၂၀၁၆ခုနှစ်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ ကချင်အမျိုးသမီးများအဖွဲ့ နှင့် ဥပဒေအထောက်အကူပြုကွန်ရက်မှ ထိုအမျိုးသမီးများ၏ ခန္ဓာကိုယ်များတွင် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်းနှင့် လိင်ပိုင်းဆိုင်ရာအကြမ်းဖက်မှုကြောင့် တွေ့ရှိရသည့်လက္ခဏာများသည် ခြေမြန်တပ်ရင်း ၅၀၃မှ ထို သတ်ဖြတ်မှုတွင်ပါဝင်ပတ်သက်နေသည်ဟု အခိုင်အမာပြောခဲ့ပါသည်။

“ကချင်ပြည်နယ်နဲ့ ရှမ်းပြည်နယ်တွေမှာ ပူဆွေးသောကရောက်နေစေတဲ့ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်မှုများကိုကျူးလွန်တဲ့သူတွေကိုတရားဥပဒေ ဆီကိုခေါ်လာခဲ့ရမယ်”ဟု Robertson ကပြောခဲ့ပါသည်။ “စစ်တပ်ကပြည်သူတွေကိုအပြစ်ဒဏ်မခံရဘဲ ရက်စက်ကြမ်းကြုတ်တဲ့ အပြုအမူတွေ ကျူးလွန်နေသဖြင့် ဒီရက်စက်ကြမ်းကြုတ်မှုတွေက အကြာကြီးရပ်သွားမှာမဟုတ်ဘူး”

သတင်းအချက်အလက်များပိုမိုရယူလိုပါက ဆက်သွယ်ရန်

In Bangkok, Phil Robertson, Human Rights Watch, Deputy Asia Director, +66-85-060-8406, RobertP@hrw.org; Twitter: @reaproy

In Bangkok, Matthew Smith, Fortify Rights, Chief Executive Officer, +66 (0) 87.795.5454, matthew.smith@fortifyrights.org; Twitter: @matthewsmith, @fortifyrights

In San Francisco, Brad Adams, Human Rights Watch, Asia Director, +1-347-463-3531, adamsb@hrw.org; Twitter: @BradMAdams

FORTIFY RIGHTS အကြောင်း

Fortify Rightsသည် လူ့အခွင့်အရေးချိုးဖောက်ခြင်းများကို တားဆီးပြီး ဖြစ်သင့်ရသင့်သော အရာများအတွက် တရား ဥပဒေနည်း အရ လုပ်ဆောင်ပေးသော အဖွဲ့ အစည်းဖြစ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ အနေဖြင့် ညှဉ်းပန်းနှိပ်စက်ခြင်းများကို မှတ်တမ်းတင်ခြင်း၊ အထူး တည်ထွင်ထားသည့် နည်းပညာစနစ်ဖြင့် လူ့အခွင့်အရေးကာကွယ်စောင့်ရှောက်သူများကို အထောက်အကူပေးခြင်း နှင့် ရလဒ် အဖြေများရရှိရန် သတင်းစာရှင်းလင်းပွဲများပြုလုပ်ပါသည်။ ကျွန်ုပ်တို့ သည် Switzerland နှင့် အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု တွင် မှတ်ပုံတင်ကာ အရှေ့တောင် အာရှတွင် အခြေချသော လွတ်လပ်စွာရပ်တည်နေသည့် အကျိုးအမြတ်ရရှိရန်အတွက် မဟုတ်သော အစိုးရမဟုတ်သည့် အဖွဲ့ အစည်း ဖြစ်ပါသည်။